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Aanwezigen 

Leden: 
Prof. dr. M.E. Visser namens KNAW  
Dr. Ir. L. van Rijt namens IvD platform  
Dr. J. M. Fentener van Vlissingen namens NFU 
Dr. P. Bertens namens Vereniging Innovatieve Geneesmiddelen 
B. v.d. Ven namens HollandBio
Dr. B. Zoer namens Nutreco, Royal GD en Schothorst Feed Research

Toehoorders: 
Dr. ir. P.S. Verhave namens NVDEC 
L. Schrader MA namens NVWA

Namens de CCD: 
Dr. L. Hellebrekers, Voorzitter CCD 
Dr. Ir. M.G.R ter Veld, Vicevoorzitter CCD 
Drs. M. van Butselaar, Algemeen Secretaris 
medewerker OBDA (ondersteuning) 

Afwezig: 
S. Dings namens VSNU
C. Onderstal namens FIDIN
B. van Leeuwen namens Netwerk Groene Bureaus

1. Opening en welkom door voorzitter CCD
De voorzitter van de CCD zit de bijeenkomst voor. Hij opent de
bijeenkomst en heet de aanwezigen welkom. Het overleg vindt fysiek
plaatst. Een aantal leden en toehoorders sluiten digitaal aan bij het
overleg.

Er wordt een voorstelrondje gemaakt. Bea Zoer introduceert zich
uitgebreider omdat de koepel Nutreco, Royal GD en Schothorst Feed
Research voor de eerste keer uitgenodigd is.

Michiel van Butselaar, de nieuwe Algemeen Secretaris, neemt voor het
eerst deel aan het overleg en stelt zich voor.

2. Vaststellen agenda
De agenda wordt vastgesteld.
Het jaarplan wordt nagezonden.
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3. Introductie toetreden Nutreco, Royal GD en Schothorst Feed
Research
De koepel Nutreco, Royal GD en SFR neemt voor de eerste keer deel aan
het Gebruikersplatform. Voorafgaand aan het overleg heeft de koepel een
lijst met punten naar de CCD gemaild waar ze graag over wilde spreken.
Deze punten betroffen onder meer procesverbetering, terminologie, level
playing field en het gebruik van restmateriaal. Omdat er in eerdere
gebruikersplatformbijeenkomsten al vaker over deze onderwerpen is
gesproken heeft de CCD schriftelijke input hierop gegeven. De andere
gebruikers geven aan dat de koepel altijd welkom is om informatie bij
hen op te halen. Als na uitwisseling tussen de leden nog informatie mist
kan dit geagendeerd worden.

Over level playing field wordt gesproken dat aanvragers hun onderzoek in
het buitenland uitvoeren omdat het proces in Nederland lang duurt en
kostbaar is. In het overleg wordt vastgesteld dat het vergunningenstelsel
in andere Europese landen ook niet onfeilbaar is of minder
bureaucratisch. De voorzitter geeft aan dat hij verwacht dat het
stelselevaluatie rapport van AEF er niet voor gaat zorgen dat de overheid
iets met level playing field gaat doen. Wanneer gebruikers willen dat hier
op Europees niveau naar wordt gekeken zal er een concreet voorstel met
duidelijke argumenten en voorbeelden moeten komen. Martje Fentener
van Vlissingen en Peter Bertens geven aan hier een notitie over te willen
schrijven voor een volgend overleg.

Over het proces rondom het verkrijgen van een vergunning wordt
gesproken over de behandeltermijn van 40 werkdagen. Dit is de termijn
waarin de DEC en de CCD een aanvraag moeten behandelen. De termijn
wordt opgeschort als er door de DEC of de CCD nadere vragen worden
gesteld aan de aanvrager. Onderzoekers ervaren dit proces veel langer,
maar rekenen dan vanaf het moment dat de aanvraag geschreven wordt,
met de interne afstemming daarover, de beantwoording van nadere
vragen na de indiening van de aanvraag. De langere duur zit in de
doorloop door de hele keten. Voorstellen tot procesverbetering ziet de
CCD graag tegemoet.

4. Stand van zaken
Evaluatie CRO voorwaarde
In 2023 is de CCD gestart met de evaluatie over het omgaan met
aanvragen waarbij onderzoek door CRO’s wordt uitgevoerd, in opdracht
van derden. Hierbij zoekt de CCD verbinding met DECs en instellingen die
CRO werkzaamheden uitvoeren. Deze gesprekken hebben
plaatsgevonden om de werkwijze omtrent CRO-aanvragen te evalueren
en toekomstbestendig te maken.

De CCD heeft in september overleg gevoerd met DECs die regelmatig
CRO aanvragen behandelen en in oktober overleg gevoerd met een aantal
instellingvergunninghouders die onderzoek voor derde partijen uitvoert.
De CCD heeft hierbij aangegeven dat de CRO voorwaarden in 2015 zijn
opgesteld, dat het idee groeit dat dit binnen het
vergunningsverleningsproces mogelijk aan een herziening toe is.

De vervolg gesprekken met de DECs en de instellingen zijn op dit
moment nog gaande. De CCD benadrukt dat het hier niet gaat om het
uitoefenen van toezicht op naleven, dat is immers de taak van de NVWA.
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De CCD geeft aan dat wanneer er bij het indienen van een aanvraag 
meer informatie kan worden verstrekt, de CRO voorwaarde dan wellicht 
niet hoeft te worden opgelegd. In 2024 zal de CCD de evaluatie afronden 
en met een voorstel komen over de werkwijze omtrent CRO-aanvragen. 
Dit voorstel zal zij ter goedkeuring aan de betrokken partijen voorleggen 
voordat deze worden geïmplementeerd. 

5. Terugblik Ketenoverleg
Op 24 oktober 2023 heeft een eerste Ketenoverleg plaatsgevonden, 
opvolgend op de aanbeveling uit het stelselevaluatie rapport van AEF. 
Aanwezig waren het IvD-Platform, het Gebruikersplatform, NVDEC, de 
NVWA, het NCad, het Ministerie van LNV en de CCD.

Tijdens dit verkennende overleg is gesproken over de achtergrond van het 
ontstaan van het Ketenoverleg en de visie van de genodigden over het 
Ketenoverleg. Daarnaast is er gediscussieerd over aandacht voor het 
onderzoeksperspectief, het belang van betrokkenheid van onderzoekers en 
de meerwaarde van het Ketenoverleg ten opzichte van andere overleggen. 
Hierbij rees de vraag of het Gebruikersplatform zou kunnen worden 
verbreed tot het Ketenoverleg. Deze vraag is tijdens de 
gebruikersplatformbijeenkomst besproken.

De leden van het Gebruikersplatform geven aan het een goed idee te 
vinden dat het gebruikersplatformoverleg te laten doorgroeien naar een 
dergelijk overleg. Er wordt gesproken dat er meer partijen aan tafel zitten 
dan nu bij het Gebruikersplatform, met name ook het beleid (LNV). 
Hierdoor wordt het Ketenoverleg een meer centraal overleg waar bredere 
punten kunnen worden besproken. De agenda zou hierbij in twee delen 
kunnen worden opgedeeld waarbij 1 deel over het proces omtrent het 
vergunning verlenen zou moeten gaan. Omdat LNV ook aan tafel zit bij 
het Ketenoverleg is het vinden van verbinding met het national contact 
point meer toegankelijk.

Ook onderzoekers zelf moeten betrokken worden bij  in het Ketenoverleg. 
Marcel Visser, Henk Smid (voorzitter NCad) en Michiel van Butselaar
(Algemeen Secretaris) hebben een driehoeksoverleg gehad om te 
onderzoeken hoe een brede vertegenwoordiging te bereiken. Er wordt 
teruggekoppeld aan welke organisaties hierbij zijn gedacht. Het benaderen 
van experts bij specifieke agendapunten zou mogelijk moeten zijn.

Vanuit het Gebruikersplatform wordt aangegeven dat de term
‘Ketenoverleg’ weliswaar werd opgeworpen bij de stelselevaluatie maar 
niet de beoogde lading van een dit overleg dekt. Hier zou een betere en 
bredere term voor moeten worden gekozen.

6. Jaarverslag CCD
Het jaarverslag CCD 2022 is 15 maart 2023 gepubliceerd. Dit was na de 
bijeenkomst van het Gebruikersplatform van 10 maart 2023. Het verslag 
is eerder digitaal gedeeld en wordt nu doorgenomen. Er wordt gesproken 
over de EU databases, Alures, en ECLI nummers van gerechtelijke 
uitspraken.

7. Jaarplan CCD 2024 Tarieven leges
De CCD bespreekt het jaarplan CCD 2024.
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Per 1 januari zullen de tarieven van de leges voor het aanvragen van een 
vergunning dierproeven 5% stijgen conform de afspraken die gemaakt 
zijn met het Ministerie. 

8. Verslag overleg 10 maart 2023
Het verslag wordt vastgesteld.

9. Sluiting




